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摘要  免疫亲和毛细管电泳方法结合了免疫分析的高特异性和毛细管电泳分离的高效、快速、样品用量少等优
点,是复杂样品中特定组分分析的重要方法之一。激光诱导荧光检测器的使用以及毛细管电泳分离前免疫预富集过
程的引入,可以进一步提高分析测定的灵敏度,使其能够用于痕量物质的高灵敏测定。本文结合作者所在课题组的
工作,对免疫亲和毛细管电泳的两种主要模式,即均相的毛细管电泳免疫分析(CEIA)和非均相的免疫亲和毛细管电
泳(IACE)的研究进展进行了综述。 
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Development of immunoaffinity capillary electrophoresis
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  Abstract
  Immunoaffinity capillary electrophoresis is one of the important analytical technologies for complicated samples. It 
combines the advantages of both immunoassay and capillary electrophoresis, such as high specificity, high separation 
efficiency, rapid and low consumption. With the aid of laser-induced fluorescence detector and immuno-enrichment, the 
sensitivity of the method can meet the requirement for trace detection. In this paper, the research progress of homogenous 
capillary electrophoresis immunoassay (CEIA) and immunoaffinity capillary electrophoresis (IACE) is reviewed based on 
the research of the author’s group.
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